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Geachte leden van de raad, 
 
Hierbij ontvangt u de beantwoording van de door u op 15 augustus 2024 ingediende 
schriftelijke vragen inzake het Jakobskruiskruid.  
 
 
Beantwoording 
 
Vraag:  
 
1. Is het College er van op de hoogte dat het giftige Jacobskruiskruid al in verschillende 
bermen in onze gemeente weelderig groeit en bloeit? 
 
Antwoord: 
Ja, wij zijn hiervan op de hoogte. 
 
Vraag: 
 
2. Is het College op de hoogte van het gevaar van het Jacobskruiskruid voor o.a. koeien, 
schapen en paarden? 
 
Antwoord:   
Wij zijn ervan op de hoogte dat wanneer Jakobskruiskruid in gedroogde vorm en grote 
hoeveelheden wordt gegeten, het gevaarlijk is voor met name paarden en koeien.   
 
Vraag: 
 
3. Is er beleid in betreffende de bestrijding van het Jacobskruiskruid in de bermen in onze 
gemeente? Zo nee, waarom niet. Zo ja, wat is het beleid betreffende de bestrijding van het 
Jacobskruiskruid?  
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Antwoord:  
In het door de raad vastgestelde Groenbeleid is geen beleid opgenomen met betrekking 
tot de bestrijding van Jakobskruiskruid. In het Groenbeleidsplan 2021-2031 is wel beleid 
opgenomen over extensief maaien, de bermen worden volgens de Kleurkeur richtlijnen 
van de Vlinderstichting gemaaid om de biodiversiteit te ontwikkelen.  
 
Vraag: 
 
4. Heeft de gemeente Castricum een meldpunt, zoals de provincie Noord Holland, om de 
aanwezigheid van het Jacobskruiskruid te melden? Zo ja, op welke wijze wordt het 
bestaan van dit meldpunt onder de aandacht van de inwoners gebracht? Zo nee, waarom 
niet? Is de gemeente van plan om zo’n meldpunt in te stellen?  
 
Antwoord:  
Nee, de gemeente heeft geen apart meldpunt voor Jakobskruiskruid. De gemeente 
Castricum gebruikt ‘Fixi’ als algemeen meldpunt voor zaken die spelen in de openbare 
ruimte.  
 
Vraag: 
 
5. Op welke wijze worden onze inwoners op de hoogte gebracht van het gevaar van het 
Jacobskruiskruid en hoe deze plant te herkennen?  
 
Antwoord: 
De gemeente verstrekt momenteel geen informatie via de gemeentelijke 
informatiekanalen over Jakobskruiskruid. 
 
 
Vraag: 
 
6. Zijn er op dit moment al meldingen gedaan? Zo ja, wat wordt er met deze meldingen 
gedaan?  
 
Antwoord: 
 
Er zijn meldingen binnen gekomen over het voorkomen van het Jakobskruiskruid. Per 
melding wordt gekeken of de berm volgens de geldende beheersmaatregelen wordt 
onderhouden.  
 
Vraag: 
 
7. Kan de gemeente ervoor zorgen dat de plant definitief wordt verwijderd uit de bermen 
langs lokale wegen en de andere plaatsen waar Jacobskruiskruid aanwezig is in de 
nabijheid van weilanden waar koeien, paarden en schapen lopen?  
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Antwoord: 
Nee, hier kan de gemeente niet voor zorgen. Door de inrichting van ons landschap is het 
voor deze soort mogelijk om steeds weer nieuwe groeiplekken te vinden. Ook zijn de 
gronden waarop deze soort voortkomt niet allemaal in beheer van de gemeente en de 
provincie. Het actief verwijderen van deze inheemse plant zou daarom neerkomen op 
symptoombestrijding. Daarnaast heeft de gemeente ervoor gekozen om de bermen 
ecologisch te beheren om de biodiversiteit te verbeteren.  
 
Vraag: 
8. Kan de gemeente de bermen van haar wegen de komende jaren ook zelf gaan 
monitoren op aanwezigheid van Jacobskruiskruid en bestrijding van deze plant meer 
prioriteit geven?  
 
Antwoord: 
Nee. Inheemse planten haalt de gemeente in principe niet weg. Het actief bestrijden van 
deze plant die erg waardevol is voor de biodiversiteit (minimaal 150 insectensoorten 
maken gebruik van deze plant), gaat in tegen het huidige beleid om de biodiversiteit te 
verbeteren.  
 
Vraag: 
Aangezien het Jacobskruiskruid nu volop in bloei staat en al aan het zaaien is lijkt een 
snelle en adequate aanpak op zijn plaats om grote problemen in de toekomst te 
voorkomen. 
9. Deelt het College onze mening en gaat het college ook gehoor geven aan deze 
oproep?  
 
Antwoord: 
Het college deelt deze mening niet. De nadelen van Jakobskruiskruid zijn wel bekend. Het 
is een giftige plant voor zoogdieren. Grazende dieren laten de plant meestal met rust, 
alleen als de plant in hooi voorkomt kan een dier het niet meer herkennen en is het 
gevaarlijk. De plant zou daarnaast ook niet groeien op bemestte weilanden omdat deze 
grond teveel voedingsstoffen bevat. De plant groeit met name op verstoorde gronden en 
zandgronden. De gemeente monitort de meldingen die via Fixi binnenkomen en houdt de 
wetenschappelijke berichtgeving over Jakobskruiskruid in de gaten.  

 
Met vriendelijke groet,size(200,70)}} 
 
Het college van burgemeester en wethouders, 

                                
mevrouw drs. H.G.M. Bakker de heer B.A. Tap 
secretaris Burgemeester 
 


